
 

 

Datum: 16 januari 2015  

 

Onderwerp: ontheffingsvergunning afschieten knobbelzwanen 

 

Geacht College van Gedeputeerde Staten,  

Met verbazing heeft GroenLinks Flevoland kennis genomen van het voornemen van Gedeputeerde 

Staten om een ontheffing voor 5 jaar te willen verlenen aan Stichting Faunabeheereenheid Flevoland 

(de jagers) voor het afschieten van knobbelzwanen. Overeenkomstig art. 60, lid 1 en 2 van het 

Regelement van Orde stelt de fractie van GroenLinks de volgende vragen aan het College van 

Gedeputeerde Staten: 

1. Is het college op de hoogte dat de provincie Groningen het afschot van knobbelzwanen niet meer 

toestaat en het schadebedrag van gemiddeld €7.600,- in de provincie Groningen door hen 

marginaal klein genoemd wordt? In Flevoland bedraagt de gemiddelde schade maar €1.876 euro 

p/j over de afgelopen 5 jaar. Waarom komt GS niet tot dezelfde afweging? 

2. Is het college op de hoogte dat landbouwschade als gevolg van bijvoorbeeld knobbelzwanen tot 

een bedrag van €7.500,- in principe vergoed wordt uit het faunafonds en dat er derhalve voor de 

betrokken perceeleigenaren per saldo geen economische schade is? 

3. Is GS het met GroenLinks eens dat het verstrekken van een ontheffingsvergunning voor het 

afschieten knobbelzwanen tot en met 2019, gezien de (verwachte) zeer beperkte economische 

schade en het feit dat het faunafonds dergelijke kosten vergoed, overbodig en disproportioneel is?  

4. Het aanvraagformulier voor de ontheffing is bij de onderdelen 6, 7, 8, 9, 10, 11, 13, 15 en 22 

onvolledig of niet ingevuld. Hoe kan het dat ondanks de uiterst summier ingevulde aanvraag, GS 

deze toch in behandeling heeft genomen? Kan GS de ontbrekende informatie alsnog opvragen en 

verstrekken aan PS? 

5. In de cijfers die vermeld worden in punt D van de beschikking lijkt geen significant verband 

aanwezig tussen de hoeveelheid afgeschoten knobbelzwanen en de schade. Kan GS aantonen 

dat het afschot van knobbelzwanen leidt tot een verlaging van de schade met andere woorden 

hoe effectief is het afschot van knobbelzwanen in relatie tot de schade? 

6. Kan het GS aantonen dat het afschieten van knobbelzwanen de enige effectieve manier is om 

economische schade te voorkomen? 

7. Is het college bereid een beleidsvisie te ontwikkelen waarin beschreven staat hoe economische 

schade van vogels en dieren het beste kan worden voorkomen en op welke gronden een 

ontheffingsvergunning wordt verleend? Zo nee, waarom niet? 

8. Is het college bereid de huidige ontheffingsverlening in te trekken? Zo nee, waarom niet? 

 

 

 

Simon Miske 

Statenfractie GroenLinks Flevoland 

 


